
Comunidad Valenciana. Su posición, porque a veces me da
la sensación que solo somos un grupo de valencianos los
que decimos las cosas como tenemos que decirlas, que al
final solo somos un grupo de valencianos (remors) los que
sin complejos decimos (aplaudiments) no a la eurorregión.
Porque al final parece que los sentimientos, las señas de
identidad y las estrategias solo las defendemos un grupo de
valencianos. (Remors) Y este grupo de valencianos defiende
la no-presencia en la eurorregión o nuestras señas de identi-
dad porque creemos que es el interés general de la Comuni-
dad Valenciana.

A mí cuando alguien dice que se reabren viejos debates
para intentar beneficiar partidariamente a alguien, me duele
profundamente, porque, en primer lugar, estos debates, que
algunos llaman viejos, los ponen de actualidad no precisa-
mente el Grupo Parlamentario Popular ni el Gobierno de la
Generalitat, no precisamente los valencianos; son otros los
que abren estos viejos debates, son otros los que intentan
distorsionar con esos viejos debates. (Remors) No ustedes,
no ustedes. (Remors) Pero ustedes claramente no definen su
posición respecto de esos viejos debates, esta es la diferen-
cia. Otros abren esos viejos debates.

Y más les diré. Estoy convencido que en estos momen-
tos la mayoría de los valencianos y la mayoría de los espa-
ñoles estaríamos completamente tranquilos si supiésemos
qué parte de la Comunidad Valenciana está de parte de la
Comunidad Valenciana y qué parte de la Comunidad
Valenciana no está de parte de la Comunidad Valenciana,
(aplaudiments) si en estos momentos tuviésemos la absolu-
ta tranquilidad de saber que todos defendemos exactamente
lo mismo. (El president colpeja amb la maceta) Porque me
da la sensación, me da la sensación cuando hablamos de
estas cuestiones (veus) que lo hacemos desde un punto de
vista partidario. Y les digo sinceramente…

El senyor president:

Por favor.

El senyor president del Consell:

…les digo sinceramente…

El senyor president:

Por favor, señores diputados.

El senyor president del Consell:

…cuando alguien nos invita a un proyecto en el que no
estamos de acuerdo…

El senyor president:

Señores diputados.

El senyor president del Consell:

…no lo hacemos como posición política de partido, sino
lo hacemos en defensa de los intereses legítimos de la
Comunidad Valenciana. Se lo aseguro, se lo aseguro. Y me

gustaría que muchos de ustedes compartiesen públicamen-
te esta posición. No es un capricho no entrar en esa eurore-
gión. No es un capricho defender, por ejemplo, la Cons-
titución Europea en valenciano. No es un capricho, es una
necesidad, es algo fundamental, es un elemento básico, no
solo para la defensa de nuestras señas de identidad sino
también para tener claro qué somos y qué queremos seguir
siendo en el futuro.

Tan importante es tener claro que no formamos parte de
un proyecto en el que no debemos formar parte como tener
claro cuáles son nuestros proyectos de inversión, de prospe-
ridad y futuro para esta comunidad.

Y cuando no se tienen claras ciertas cosas que tienen que
ver con nuestras señas de identidad, con nuestra singulari-
dad, con nuestra personalidad y con nuestra historia, a veces
tampoco se tienen claras las cosas que tienen que ver con
inversiones y con apuestas de futuro. Y aunque parezca que
son cosas diferentes, son las mismas cosas. En el debate de
política general creo que dejé muy claro también respecto a
estas cuestiones de qué estábamos hablando, porque unos
hablan de cultura y de lo que se habla aquí es de economía,
de prosperidad y de presencia política con fuerza en la his-
toria de España y de toda Europa.

Muchas gracias. (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, senyor president.
Per a formular la segona pregunta, té la paraula l’il·lus-

tríssim síndic senyor Pla, del Grup Parlamentari Socialista.

El senyor Pla i Durà:

Senyor president.
Quina valoració fa el senyor president de l’evolució de

la desocupació durant l’últim any en la Comunitat
Valenciana?

El senyor president:

Moltes gràcies, senyor Pla.
Té la paraula, senyor president.

El senyor president del Consell:

Gracias.
Yo creo que podríamos hablar de datos objetivos sobre

esta cuestión e intentar no distorsionar lo que es la realidad
de los datos.

Durante los nueve últimos años se ha creado más empleo
en nuestra comunidad que en toda la historia, más de
560.000 puestos de trabajo. La media es de 62.000 puestos
de trabajo por año. En el último año, se han creado 65.000
puestos de trabajo, es decir, hemos creado durante el último
año en términos absolutos más empleo que la media de los
nueve años en donde más empleo se ha creado en toda la
historia de la Comunidad Valenciana.

Y otro dato que me parece muy importante, que son los
datos del último mes de octubre: de cada 100 empleos que
se han creado en España, 35 se han creado en la Comunidad
Valenciana.

Pàgina 2.172 11/11/2004 Número 61



Y otro dato que me parece también muy importante: en
estos momentos trabajan 1.795.000 personas afiliadas a la
Seguridad Social en nuestra comunidad, récord histórico, y
más de 1.800.000 puestos de trabajo en datos EPA.

Y un dato que a lo mejor a usted no le parece relevante,
pero para mí es muy importante: no sólo creamos empleo
sino que creamos empleo de calidad. Se ha creado el 5,1%
más de puestos de trabajo con contratos indefinidos, lo que
hace que estemos cuatro veces por encima de los puestos de
trabajo con contratos indefinidos creados en España.

Esos son los datos objetivos. Si a usted le duele, lo sien-
to mucho. (Veus)

El senyor president:

Señor Such, yo le ruego que respete a la persona que se
está expresando.

Moltes gràcies, senyor president.
Senyor Pla, té la paraula.

El senyor Pla i Durà:

A mi no em dol, senyor Camps. Ben al contrari, crec que
és un element positiu per a la nostra comunitat que la gent
senta i puga percebre que té oportunitats de treballar i que
el seu projecte personal pot desenvolupar-se de manera
tranquil·la.

Però mire, jo li demane un poquet més de serietat i
rigor. Vosté està molt acostumat, ja ho he dit, a mesclar-ho
tot i, evidentment, sempre fer-ho en benefici propi. I si és
cert que s’han creat 65.000 llocs de treball, el ben cert és
que això valia per al passat. El seu antecessor va crear
molts llocs de treball, però no val per al present i per al
futur. Perquè mentres vosté crea 65.000 llocs de treball,
resulta que eixa mateixa estadística li diu que 5.300 per-
sones més en esta comunitat no poden treballar. Vol dir:
vosté pot crear molts llocs de treball, però per al present,
és a dir, per aquells que volen, n’hi ha molt gent que no
pot, 5.300 més.

Això no havia passat mai en la història. Vosté està
començant a convertir-se en esta comunitat, de veritat, en el
president de la desocupació. I dic açò perquè no havia pas-
sat mai que en octubre, que en octubre... (Remors. Pausa)

Deixe’m parlar, per favor. Sé que són maleducats en
general, però deixe’m parlar.

Bueno, en octubre mai havia passat el que ha passat este
any. Vosté ho sap perfectament. Per què no diu això, a la
gent? Per què no diu a la gent que en octubre sempre havia
baixat la desocupació en una mitjana de 2.000 persones tots
els mesos d’octubre des de l’any 1995? I ja fa dos anys, en
el 2003 no va baixar, estava vosté de president ja, i en el
2004 no sols no ha baixat sinó que ha pujat. Perquè n’hi ha
més gent que vol treballar, i vostés estan fent una política
que impedix que les empreses puguen tindre oportunitat de
consolidar la seua posició i, per tant, de crear llocs de treball
en quantitat suficient.

I és més greu, és més greu encara, perquè precisament
afecta als col·lectius més desfavorits. Els jóvens d’esta
comunitat no poden dir això que vosté ha dit ací, i no
poden escoltar això que vosté ha dit ací avui, perquè els
jóvens d’esta comunitat des de l’any passat saben que

tenen menys oportunitats. 10.000 llocs de treball de per-
sones entre 18 i 24 anys s’han destruït este any passat,
10.000 jóvens menys; com les dones d’esta comunitat
saben que no poden escoltar eixes paraules plenes d’auto-
satisfacció i complaença.

És evident, senyor Camps, que vosté està fora de la rea-
litat. Però a més d’estar fora de la realitat, fa exactament el
que la dreta d’esta comunitat està acostumada a fer, però
vosté ho fa amb especial gràcia i sensibilitat, és a dir, men-
tir, embolicar i manipular, permanentment. Ho fa en el tema
de la llengua i està fent-ho en el tema de la desocupació. Ho
fa en el tema de la llengua, i li ho dic ja d’una vegada per
totes: està recordant-me vosté exactament les posicions que
fa vint anys segurament antecessors seus, persones més
majors, feren que esta comunitat quedara fora del desenvo-
lupament i del ritme d’altres comunitats. Vosté ho fa, a més,
tenint al seu abast tots els mitjans de comunicació per a
publicitat i per a propaganda.

Els valencians sabem el que som, els valencians saben a
on volem anar. Però vosté no ho sap, vosté no sap on volem
anar, ni en matèria de llengua ni en matèria de desenvolupa-
ment ni de creació de riquesa. Vosté no ho sap. I vosté pre-
cisament el que ha fet en estos anys és crear més incertesa i
més inseguretat al món econòmic i als empresaris i empre-
nedors valencians.

És de vergonya escoltar afirmacions com les que vosté
va fer l’altre dia en un acte públic davant els empresaris,
dient que tots han d’ajudar-li que esta comunitat mantinga el
50% de les ajudes, i a exigir. A exigir tot el que faça falta,
però vosté sap massa bé, i si no ho sap, hauria de saber-ho,
que les ajudes per a cobrir eixe pas de l’objectiu 1 al 2 són
ajudes que estan ja establertes en la Comunitat Europea, i
que cal defensar-les avalant-les. Ara vosté ha de signar con-
venis perquè algú li faça estudis per a avalar com podem
mantindre eixe nivell de recolzament? És que no sap per on
va. És que no sap per on va, i molts empresaris t’ho mani-
festen en privat.

No sap per on va, no hi ha objectiu, no se sap exactament
com ajudar les nostres empreses, i a més, ocultant la realitat
i manipulant. És a dir, no n’hi ha crisi, no passa res, no hi ha
crisi. I resulta que 10.000 jóvens menys treballen que l’any
passat. No n’hi ha crisi, i resulta que en el darrer any esta
comunitat en els seus sectors industrials ha perdut 10.000
llocs de treball.

Cap a on caminem? Caminem cap a la Florida que des-
itjava el senyor Zaplana, en què tots els d’esta comunitat al
final haguérem de ser cambrers o persones destinades a
atendre altres? O caminem, com nosaltres voldríem, cap a
una Califòrnia que siga capaç de compatibilitzar models de
serveis, de turisme, però també de generació de riquesa
basada en la indústria, basada en la capacitat que té esta
gent, que vosté mateix està fent perdre?

Jo li dic una cosa: Caminem de manera equivocada.
Canvie. Canvie d’actitud, baixe al terreny de la realitat i
faça vosté possible que els emprenedors, que els empresa-
ris, que la gent d’esta comunitat crega de veritat que tenim
un futur cert.

El senyor president:

Muchas gracias, señor Pla.
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El senyor Pla i Durà:

Gràcies. (Aplaudiments)

El senyor president:

Senyor president, té la paraula.

El senyor president del Consell:

Gracias, señor presidente.
Señorías.
Sabía que le dolería. Por eso le he dicho: “Voy a darle

los datos objetivos de la contestación a la pregunta que
usted me ha hecho”, y he intentado ser objetivo, con datos
objetivos, que clarifican la pregunta y la respuesta. Pero a
usted le duele, le duele que los datos no vayan como a
usted le gustaría. Porque a usted le gustaría que aquí en esta
comunidad hubiese paro y hubiese crisis. (Remors) Y me
niego a que en esta comunidad haya paro y haya crisis. Me
niego. Y me niego, además, a discursos derrotistas. Me nie-
go. Y me niego a discursos llenos de pesimismo. Me niego.
Y me niego a creer que esta comunidad por sí sola no puede
seguir mirando al futuro. Me niego. Y me niego a que los
discursos estén exentos de confianza y de ilusión. Me
niego. Me niego al discurso socialista. Que, además, el dis-
curso socialista nos trae el peor recuerdo de la peor época
de destrucción de empleo de toda la historia de nuestra
comunidad. (Veus i aplaudiments)

Y más les diré. Para seguir con los datos, me gustaría,
señor Pla, si tiene a lo largo del día de hoy tiempo, y espero
que lo tenga, que recoja mi primera intervención y estudie
los datos que le he dado, y a ver si los puede rebatir de algu-
na manera, que estoy convencido que no, porque por cierto,
no lo ha rebatido. No rebate nunca. Sube aquí y mezcla cua-
tro o cinco temas que le salen medianamente bien y al final
no hablamos de las cuestiones que tenemos… (veus) de las
cuestiones que tenemos que hablar. Y eso no es hablar de las
cosas que realmente interesan.

Mire. Le voy a dar un dato que creo que es bastante elo-
cuente. Los expedientes de regulación de empleo marcan
muchas veces circunstancias de cierta intranquilidad en
algunos sectores productivos. Cuando ustedes gobernaban,
con un 24% de paro, de paro, y con una EPA que era medio
millón de trabajadores menos que la EPA actual, los datos de
ERE afectaban a más del 7% de los trabajadores de aquella
época, cuando ustedes gobernaban. En estos momentos esos
expedientes alcanzan al 0,25% de los puestos de trabajo de
la Comunidad Valenciana, datos relativos, siete veces
menos, trabajando 500.000 personas más. Estos datos son
irrefutables. (Recalcant la paraula)

Y otro dato que me parece también importante, aunque a
usted le duela mucho: en el último año ha bajado el paro en
la industria de nuestra comunidad en 6.500 trabajadores en
el sector industrial de la comunidad, datos EPA. Y eso le
duele profundamente, le duele profundamente.

Pues bien, datos objetivos esta mañana para contestar de
algo que preocupa, que ocupa y que, en definitiva, son cues-
tiones que tienen que ver con la marcha de nuestra comuni-
dad. Pues aunque le pese, señor Pla, la Comunidad Valen-
ciana genera empleo, genera más empleo que el resto de la

media nacional. Teníamos unas previsiones de 145.000
puestos de trabajo para esta legislatura. Ya se han creado
más de 65.000 puestos de trabajo, lo cual hace que más del
45% de las previsiones para cuatro años se han hecho en la
cuarta parte de esta legislatura. Continuaremos así. Y así
nosotros seguiremos siendo los que tengamos claro qué es lo
que necesita esta comunidad y ustedes seguirán sin tener
claro qué es lo que quiere esta comunidad. Y por eso esta
comunidad seguirá apostando por el Partido Popular y
seguirá pensando que la peor oferta política para esta comu-
nidad es el Partido Socialista.

Muchas gracias. (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, senyor president.
Correspon la pregunta formulada per l’il·lustríssim

senyor síndic del Grup Parlamentari Entesa. Senyor Ribó,
té la paraula.

El senyor Ribó i Canut:

Senyor president.
El nostre dolor i preocupació són les universitats, el seu

finançament. Vosté sap que les universitats necessiten, pel
seu caràcter estatutari, tindre un programa de finançament a
curt i mitjà termini. Per açò hi ha hagut un pla de finança-
ment fins al 2003, i curiosament, en el 2003 acaba aquest pla
plurianual i no s’ha renovat.

En l’estiu del 2004, estant de rector un conseller que
avui no està aquí, per casualitat, imagine, es consensua una
proposta entre les cinc universitats valencianes. El 12 de
juliol el conseller responsable, que està ara en una altra
conselleria, en un lloc com el Consell Valencià d’Univer-
sitats, indica que comparteix la proposta en percentatges,
en criteris de repartiment, en tant per cent del PIB, i que
està en un xicotet desacord en xifres, i que preveu que en
setembre es firmarà el nou acord 2005-2007. Vosté fa unes
declaracions en la Universitat d’Alacant i es filtra que el 6
d’octubre, en la inauguració de la Politècnica, que tots acu-
dim per veure el nou pla i escoltar de la seua boca el nou
pla de finançament, no diu absolutament res, eh? Fa prop
d’un mes els rectors li demanen una entrevista. A dades
d’ahir, vosté no havia concertat res ni havia establert cap
tipus de resposta.

Veiem els pressupostos del 2005 i hi ha, euro més, euro
menys, uns 400 euros dedicats a les universitats públiques,
quan en el programa de finançament, signat per un rector
que avui és conseller d’universitats, es plantejaven 633
euros. Suposa una reducció de la tercera part del que s’havia
plantejat.

Mire, senyor president, nosaltres li volem preguntar en
quina situació es troba el finançament de les universitats
valencianes, i li demanaria, senyor Camps, que em respon-
ga, que anem a la faena, que responga, que no se’n vaja a
tirar pilotes fora de banda ni se’n vaja por los cerros de
Úbeda ni pels cerros de Catalunya ni per altres coses. Les
universitats necessiten fer els seus pressupostos, i ho neces-
siten ja, en un termini de quinze dies. Per tant, done una res-
posta, si pot ser, alguna vegada almenys.

Gràcies.
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